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خبرخبر

چگونگی تداوم فعالیت مدارس 
اطلاع رسانی می شود

عذرخواهی وزیر آموزش و پرورش 
بابت مسمومیت دانش اموزان 

عذرخواهی  ضمن  پرورش  و  آموزش  وزیر 
اولیاء به علت وقایع رخ داده اخیر پیرامون  از 
از  شماری  در  دانش آموزان  برخی  مسمومیت 
مدارس اظهار کرد: کمیته فوریت ها در آموزش و 
پرورش استان ها و مناطق تشکیل شده و راهبرد 
رسانده  اولیاء  اطلاع  به  مدارس  فعالیت  تداوم 
نوری  یوسف  ایسنا،  گزارش  به  شد.  خواهد 
دانش آموزان  مسمومیت های  موضوع  پیرامون 
در شماری از مدارس کشور توضیحاتی ارائه داد 
و در این باره اظهار کرد: راهبرد تداوم فعالیت 

مدارس به اطلاع اولیاء رسانده خواهد شد.
وی افزود: از اینکه اولیا نگران شدند، ما هم 
عذرخواهی می کنیم و منتظریم دوستان نتیجه را 

به ما اعلام کنند.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه نگرانی اولیاء 
را کامل درک و به جد پیگیری می کنیم، گفت: 
کمیته فوریت ها در آموزش و پرورش استان ها و 
مناطق تشکیل شده و خواهش می کنیم براساس 
دستورالعمل صادر شده، مدیران مدارس، اولیاء 
و دانش آموزان را حتما نسبت به موضوع توجیه 

کنند تا بتوانیم از این مرحله هم بگذریم.
مسمومیت های  ماجرای  به  وزیر   ۲ پاسخ 

دانش آموزان و برگزاری کنسرت ها 
بین  همکاری  تفاهمنامه  امضای  از  پس 
وزرای »فرهنگ و ارشاد اسلامی« و »آموزش و 
پرورش«، یوسف نوری و محمدمهدی اسماعیلی 
در جمع خبرنگاران حاضر شدند و به پرسش 
سریالی  مسمومیت های  ماجرای  درباره  هایی 
دانش آموزان و برگزاری کنسرت ها در ماه رمضان 

پاسخ دادند. 
شد،  پرسیده  نوری  از  که  سوالاتی  از  یکی 
سریالی  مسمومیت های  ماجرای  بحث  به 
دانش آموزان در مدارس برمی گشت که او توضیح 
داد: من دغدغه اولیا را درک می کنم. به هر حال 
این فرزندان حاصل عمر آنها هستند و ما هم 
واقعا از این اتفاقات ناراحت هستیم. رسانه های 
بیرونی خیلی به این موضوع شتاب دادند و آن 
را برجسته کردند. امروز بیشتر وقت خود را حتی 
در حضور سران سه قوه به این موضوع پرداختیم 
و اکنون با محوریت وزارت کشور موضوع به جد 
پیگیری می شود تا معلم های عزیز، دانش آموزان 

و به ویژه اولیا از این نگرانی دربیایند.
نحوه  مشکلات  حل  درباره  همچنین  او 
استخدام معلم ها در هنرستان ها بیان کرد: فعلا 
در این حوزه فراخوان های استخدام را در حوزه 
آموزش ابتدایی و دانش آموزان استثنایی داریم 
و در مراحل بعدی بر اساس نیازهایی که داریم 
فراخوان صادر می کنیم که متقاضیان می توانند 

در آزمون های تخصصی شرکت کنند.
پیشتر  که  شد  مطرح  مسئله  این  همچنین 
اساس  براساس  که  بود  شده  عنوان  طرحی 
ورزشی  معلم  عنوان  به  ورزشی  قهرمانان  آن 
استخدام می شوند، اکنون آیا در بخش هنری 
که  داشت؟  را  موارد  این  نمونه  می توان  هم 
وزیر آموزش و پرورش پاسخ داد: طرحی برای 
دانش آموزان سرآمد برتر تصویب شد که بدون 
تشکیلات کنکور می توانند به دانشگاه فرهنگیان 

ورود پیدا کنند. 
همچنین در حال انجام دادن کارهای قهرمانان 
ملی هستیم که فعلا به دلیل استقبالشان، آنها 
در اولویت قرار گرفته اند. ان شاءالله بتوانیم از 

هنرمندان نیز همین استفاده را داشته باشیم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پاسخ به سوال 
ایسنا درباره برنامه هایشان برای ماه رمضان به 
خصوص کنسرت ها گفت: در ماه مبارک رمضان 
که امسال در نوروز است، مهمترین فعالیت ما 
در حوزه نمایشگاه جامع قرآن است که امسال 
تقریبا ۵۰ درصد هم گسترش پیدا کرده است. 
در آنجا انواع فعالیت های هنری را هم پیش بینی 
کرده ایم که ان شاءالله در معرض دید علاقمندان 
قرار خواهد گرفت. تلاش می کنیم که در اکثر 
استانی  نمایشگاه  تهران،  با  همزمان  استان ها 
قرآن هم برگزار شود. کنسرت ها هم طبق معمول 

تا ۱۷ رمضان اجرا می شوند.

در شورای شهر تهران تصویب شد
تخفیف ۳۰ درصدی به بدهکاران 

عوارض طرح 

اعضای شورای شهر تهران با اعمال ۳۰ درصد 
تردد  عوارض  پرداخت  بدهکاران  برای  تخفیف 
در محدوده های طرح ترافیک و کنترل آلودگی 
موافقت  آینده  ماه سال  فروردین  پایان  تا  هوا 
کردند. بر طبق مصوبۀ طرح ترافیک، در ساعت 
های مشخصی از شبانه روز، تردد برای برخی 
از وسایل نقلیه ممنوع است. به جز خودروهای 
حمل و نقل عمومی، اورژانس یا تامین امنیت، 
مابقی خودروها با رعایت محدودیت هایی می 
توانند به مناطق پرتراکم وارد  شوند. تمامی ارگان 
های دولتی نیز موظفند این امر را رعایت نموده 

و از این قاعده مستثنی نیستند.
به گزارش ایسنا، اعضای شورای شهر تهران 
بررسی لایحه اعطای مجوز به شهرداری تهران 
برای بدهکاران  جهت »اعمال ضریب کاهشی 
و  ترافیک  طرح  محدوده های  در  تردد  عوارض 
کنترل آلودگی هوا در صورت تسویه بدهی تا 
پایان اسفند ماه سال جاری« را روی میز بررسی 
رئیس  هاشمی  تشکری  جعفر  و  دادند  قرار 
کمیسیون حمل و نقل شورا در این رابطه بیان 
بر ۶۴ درصد  بالغ  تا ۱۴۰۱  از سال ۹۷  کرد که 
بدهی های ورود به طرح ترافیک تسویه نشده 

است.
وی گفت: کسانی که ورود غیر مجاز به طرح 
صورت  به  تسویه  قابل  مبلغ  داشتند  ترافیک 
حداکثری لحاظ شده و بالاترین مبلغ را پرداخت 
برای هر ورود  آینده  برای سال  و  خواهند کرد 

غیرمجاز باید توسط پلیس جریمه شوند.
تشکری هاشمی عنوان کرد: در پنج سال اخیر 
به  بابت ورود  تومان شهروندان  ۲۵۰۰ میلیارد 
محدوده طرح ترافیک به شهرداری بدهکارند و 
در صورت اعمال تخفیف ۳۰ درصد برای کمک 
به شهروندان، مبلغ ۱۷۵۰ میلیارد تومان منابع 
این  در  و  می شود  اضافه  شهرداری  به  نقدی 
لایحه آمده است که این تخفیف ۳۰ درصد فقط 
تا پایان اسفند ماه سال جاری باشد اما پیشنهاد 
ما این است که این فرصت تا پایان فروردین ماه 
سال آینده تمدید شود. البته ما تاکید می کنیم که 

در سال آینده این موضوع تکرار نمی شود. 
مجتبی شفیعی رئیس سازمان حمل و نقل 
شهرداری تهران نیز با بیان اینکه اگر این مصوبه 
تومان  میلیارد   ۱۰۰۰ سرعت  به  شود  تصویب 
وصول می شود، گفت: ۷۰۰۰ میلیارد تومان در 
سال جاری وصول شده است و پیشنهاد ما هم 
تا  این است که مدت زمان پرداخت مطالبات 

پایان فروردین باشد.
به گزارش ایسنا، نهایتا لایحه اعطای مجوز به 
شهرداری تهران جهت اعمال ضریب کاهشی 
محدوده های  در  تردد  عوارض  بدهکاران  برای 
در صورت  هوا  آلودگی  کنترل  و  ترافیک  طرح 
تسویه بدهی تا پایان اسفند ماه سال جاری به 
تصویب رسید اما مقرر شد که این تسویه بدهی 

تا پایان فروردین ماه سال ۱۴۰۲ باشد.
هر  و  تهرانی  شهروندان  برای  ترافیک  طرح 
تهران  کلان شهر  به  وی  گذر  که  راننده ای 
سال  نو شدن  با  است.  آشنا  واژه ای  می افتد، 
و  اجرا  ساعات  قوانین،  تغییرات  آن  پی  در  و 
و  ترافیک   طرح  به  مربوط  مقررات  و  قوانین 
می کند.  تغییر  نیز  هوا  آلودگی  کنترل  طرح 
به  ترافیک  طرح  سال  هر  ابتدای  در  ازاین رو، 
که  می شود  تبدیل  مهم  موضوعات  از  یکی 
ممکن است ابهامات و سؤالاتی را نیز به وجود 
در  موضوع،  این  اهمیت  به  توجه  با  بیاورد.  
این مقاله از مجله همراه مکانیک، قصد داریم 
به بررسی نکات مهم پیرامون طرح ترافیک در 
سال ۱۴۰۰ بپردازیم. برای یافتن پاسخ سؤالات 
خود درخصوص قوانین جدید طرح ترافیک، در 
ادامه با ما همراه باشید. مردم تهران در سال 
۱۳۵8 برای اولین بار با مفهوم طرح ترافیک آشنا 
به گونه ای  ترافیک  طرح  زمان،  آن  در  شدند. 
اجرا شد که تردد خودروهای تک سرنشین در 
تا ۱۰ صبح ممنوع  از ساعت ۶:۳۰  مرکز شهر 
بود. اجرای این طرح، جهت کاهش و بهبود بار 

ترافیکی در مرکز صورت گرفته بود.

به گزارش ایسنا، دریاچه ارومیه که به »شوردریا« 
نیز معروف است، در شمال غرب ایران قرار دارد و 
میان دو استان آذربایجان غربی و آذربایجان شرقی 

قرار گرفته است. 
دریاچه های  بزرگترین  از  یکی  دریاچه  این 
آب  از  شورتر  آب  دارای   - جهان  دائمی زیاده شور 
دریا - است. بزرگترین دریاچه خاورمیانه و ششمین 
دریاچه بزرگ نمکی روی زمین با مساحت تقریباً 
۵۲۰۰ کیلومترمربع، طول ۱۴۰ کیلومتر، عرض ۵۵ 
کیلومتر و عمق ۱۶ متری بود که روزگاری در ردیف 
بیست و پنجمین دریاچه بزرگ دنیا از نظر مساحت 

قرار داشت.
ماهواره ای نشان می دهد که در  بررسی تصاویر 
تا ۵۰ درصد مساحت  این دریاچه ۲۵  سال ۲۰۱۵ 
برای خشک  بسیاری  داد. دلایل  از دست  را  خود 
شدن دریاچه ذکر شده  است که از جمله می توان 
به خشکسالی، احداث بزرگراه روی دریاچه، استفاده 
بی رویه از منابع آب حوضه آبریز دریاچه، بارش کم 
برف و باران در سال های اخیر و احداث سد روی 
اشاره  دریاچه  این  آبریز  حوضه های  رودخانه های 

کرد.
ماهواره ای نشان می دهد که در  بررسی تصاویر 
تا ۵۰ درصد مساحت  این دریاچه ۲۵  سال ۲۰۱۵ 
برای خشک  بسیاری  داد. دلایل  از دست  را  خود 
شدن دریاچه ذکر شده  است که از جمله می توان 
به خشکسالی، احداث بزرگراه روی دریاچه، استفاده 
بی رویه از منابع آب حوضه آبریز دریاچه، بارش کم 
برف و باران در سال های اخیر و احداث سد روی 
اشاره  دریاچه  این  آبریز  حوضه های  رودخانه های 

کرد.
نگرانی نسبت به وضعیت دریاچه ارومیه به سال 
۷۹ بازمی گردد. به گفته معصومه ابتکار - رییس 
اسبق سازمان حفاظت محیط زیست - از سال ۷۹ 
سازمان محیط زیست در مورد این مساله هشدار 
دریاچه  روند خشکی  که  نمی رفت  گمان  اما  داد 
ارومیه سریع باشد. با وجود این پیش بینی ها در 
حال حاضر دریاچه ارومیه با خشکی بی سابقه ای 
جاری  سال  ماه  تیر  می کند.  نرم  پنجه  و  دست 
اعلام شد که ۹۵ درصد از آن خشک شده است. 
۱۳ شهریورماه نیز سازمان حفاظت محیط زیست 
از کاهش تراز سطح آب دریاچه ارومیه به ۱۲۷۰.۱۹ 

متر خبر داد.
برای احیای دریاچه چه کردند؟

موضوع احیای دریاچه ارومیه نیز از زمان ابتکار 
آغاز شد. دولت های مختلف کم و بیش اقداماتی 
در این زمینه انجام دادند تا اینکه در زمان ریاست 
به  ارومیه  جمهوری حسن روحانی احیای دریاچه 
عنوان یک امر مهم در دستورکار قرار گرفت. این روند 
ادامه پیدا کرد به طوری که حتی اولین سفر رئیس 

جمهوری وقت نیز به ارومیه بود.
دولت یازدهم به منظور انجام وعده های خود برای 
حل این بحران ملی محیط زیستی، در اولین جلسه 
هیئت وزیران در مردادماه سال ۹۲ تشکیل »کارگروه 
نجات دریاچه ارومیه« را تصویب کرد. در ادامه طی 
شش ماه برنامه ۱۰ ساله احیای دریاچه ارومیه نوشته 
شد. ستاد احیای دریاچه ارومیه در دو سال ابتدایی 
تمرکز فعالیت خود را بر تثبیت وضعیت دریاچه 
ارومیه قرار داد و در شهریور ماه ۹۵ خبر از تثبیت 
دریاچه ارومیه و توقف روند کاهش تراز آب و در 
نتیجه آغاز فاز احیایی را داد. مسعود باقرزاده کریمی 
- معاون سابق امور تالاب ها در دفتر زیستگاه ها و 
امور مناطق سازمان حفاظت محیط زیست - در این 
مقطع با اشاره به آغاز فاز دوم احیای دریاچه از مهر 
ماه ۹۵ از افزایش ۴۴ سانتی تراز دریاچه ارومیه در 

مهر ماه این سال نسبت به مهرماه سال ۹۴ خبر داد.
در آبان ۹8 ستاد احیای دریاچه ارومیه از هزینه کرد 
اجرای  برای  دولت  سوی  از  تومان  میلیارد   ۹۰۰۰
پروژه های احیای دریاچه ارومیه خبر داد و کلانتری 
- رئیس سابق سازمان حفاظت محیط زیست - نیز 
در آن دوره گفت مردم آذربایجان غربی تا سال ۱۴۰۶ 

شاهد احیای اکولوژیک دریاچه ارومیه خواهند بود.
احیای  تداوم  سیزدهم،  دولت  آمدن  کار  باروی 
گرفت  قرار  کار  دستور  در  ارومیه  دریاچه  دریای 
و جلسه کارگروه نجات دریاچه ارومیه شنبه )۲۵ 
معاون   - مخبر  محمد  ریاست  به   )۱۴۰۰ مهرماه 
اول رئیس جمهوری - برگزار شد. او در این جلسه 
تاکید کرد: احیای دریاچه ارومیه علاوه بر موضوع 
محیط زیست به سلامت و معیشت مردم و اعتبار 
و حیثیت نظام جمهوری اسلامی ایران مرتبط است.  
در سفر رئیس جمهوری در ۳۰ اردیبهشت ۱۴۰۱ و 
در دیدار با نخبگان، اقشار مردم و خانواده شهدای 
آذربایجان غربی موضوع احیای دریاچه ارومیه بار 

دیگر مطرح شد.
اما و اگرهای تونل زاب 

یکی از اقداماتی که در جهت احیای دریاچه ارومیه 
مطرح بود انتقال آب از طریق تونل زاب و تامین آن 
از سد کانی سیب بود. اوایل شهریورماه بود که علی 
زیست  محیط  سازمان حفاظت  رئیس   - سلاجقه 
- با اشاره به اینکه در حال حاضر فصل بهره دهی 
اقدامات سخت افزاری است، درباره تونل زاب گفت: 
وارد  را  آب  مترمکعب  میلیون  باید ۶۰۰  زاب  تونل 
دریاچه ارومیه می کرده اما تونل از لحاظ سازه ای با 
مشکل مواجه است و شکاف عمیقی در سقف تونل 
وجود دارد که موجب نشت و آبدهی از این قسمت 
شده است. به همین دلیل وضعیت مناسبی برای 

بهره  برداری ندارد اما باید به سرعت اصلاح شود.

دبیر   - معتمدیان  محمدصادق  بهمن ماه   ۲8 
استاندار  و  ارومیه  دریاچه  نجات  ملی  کارگروه 
تونل  اجرایی  عملیات  اتمام  از   - غربی  آذربایجان 
۳۶ کیلومتری انتقال آب به دریاچه ارومیه از سد 
کانی سیب با تلاش همه جانبه و رفع مشکل مرمت 
بخشی از آن خبر داد و در نهایت ۵ اسفندماه بود 
که افتتاح فاز نخست پروژه انتقال آب کانی سیب به 
دریاچه ارومیه انجام شد. با افتتاح این پروژه در فاز 
نخست انتقال آب به دریاچه، برنامه ریزی شده که 
۳۰۰ میلیون مترمکعب آب به دریاچه ارومیه منتقل 

شود.
در   - نیرو  وزیر   - محرابیان  اکبر  علی  همچنین 
حاشیه این افتتاحیه در خصوص طرح انتقال پساب 
این  درباره  گفت:  ارومیه  دریاچه  به  تصفیه شده 
موضوع برنامه ریزی شده تا خرداد ماه سال آینده 
به اهداف کامل خود برسد و بخش قابل توجهی از 
پساب بهداشتی برای احیای دریاچه ارومیه منتقل 

شود.
فاز دوم و سوم احیای ارومیه چیست؟ 

معتمدیان درباره فاز دوم و سوم احیای دریاچه 
می گوید: در فاز دوم پروژه احیای دریاچه ارومیه 
۱8۰ میلیون متر مکعب از طریق دهستان بادین 
تونل  از  متر   8۰۰ ترمیم  شد.  خواهد  اجرا  آباد 
الانبیاء  خاتم  قرارگاه  توسط  شیفته  سه  به صورت 
بزرگترین  از  دریاچه  به  آبرسانی  پروژه  شد.  اجرا 
سال  است. در  آسیا  غرب  محیطی  زیست  پروژه 
ستاد  پروژه های  از  یکی  یکبار  ماه  سه  هر  آینده 

احیاء افتتاح می شود. 
تامین ۲۰۷ میلیون متر مکعب پساب آذربایجان 
غربی و آذربایجان شرقی در دستور کار برای افتتاح 
افتتاح  گذشته  در  چپرآباد  به  سیلوه  است. پروژه 
شد اما امکان آبگیری نداشت و ماه های آینده بهره 

برداری می شود که با افتتاح این طرح ۶۰۰ میلیون 
مترمکعب آب به سدهای استان رهاسازی خواهد 

شد. 
آخرین وضعیت مراحل احیای دریاچه ارومیه 

درباره  ایسنا  با  گفت و گو  در  علی سلاجقه  حالا 
ارومیه  دریاچه  احیای  مراحل  وضعیت  آخرین 
اظهارمی کند: فاز اول سخت افزاری دریاچه ارومیه 
تقریبا درحال تکمیل است. با انجام اقدامات لازم 
برای تصفیه خانه های تبریز و ارومیه و رسیدن به 
می شود.وی  تمام  سخت افزاری  فاز  بهره برداری، 
می افزاید: بعد از آن وارد مباحث نرم افزاری می شویم 
که از موضوعات مربوط به وزارت جهاد کشاورزی 
است و اصلاح الگوی کشت، توجه به معیشت های 

جایگزین و ... در دستور کار قرار می گیرد.
سلاجقه درباره تامین حق آبه از سوی وزارت نیرو 
تاکید کرد: قرار است حق آبه محیط زیستی دریاچه 
 ۳۴ و سردهنه های  دریاچه  خود  سر  در  ارومیه 
گانه ای که در منطقه وجود دارد، تحویل داده شود. 
مطمئن باشید که فاز دوم به نحو مطلوب و با یک 

مدیریت جامع اتفاق می افتد.
به گزارش ایسنا، در شرایطی که دریاچه ارومیه 
بیش از پیش به مرگ نزدیک و امیدها برای احیای 
انتقال آب از سد  آن کمتر شده بود، افتتاح تونل 
کانی سیب موجب امیدواری شده است  اما ترکیبی از 
خشکسالی و افزایش انحراف آب برای مصرف آبیاری 
کشاورزی در حوزه آبخیز این دریاچه باعث کاهش 
مساحت این دریاچه طی سالیان اخیر شده است، 
در نتیجه تنها با این انتقال آب نجات پیدا نمی کند و 
به نظر می رسد در کنار انتقال آب موضوعات دیگری 
مانند کشت جایگزین و ... لازم است که در دستور 
کار قرار گیرد تا حال دریاچه ارومیه بیش از پیش 

بهتر شود.

»سازمان برنامه و بودجه حدود ۴۹ درصد از بودجه بهزیستی 
تا  برای پرداخت معوقات  نیز  اراده ای  را هنوز پرداخت نکرده و 
پایان سال جاری از خود نشان نمی دهد«؛ این خبری است که 
کمپین پیگیری حقوق افراد دارای معلولیت آن را منتشر کرده 
است. طبق داده های این کمپین تا سال آینده نیز تعهدی برای 

پرداخت بودجه های سال قبل وجود ندارد . 
»سازمان برنامه و بودجه حدود ۴۹ درصد از بودجه بهزیستی 
را هنوز پرداخت نکرده و اراده ای نیز برای پرداخت معوقات تا 
پایان سال جاری از خود نشان نمی دهد«؛ این خبری است که 
کمپین پیگیری حقوق افراد دارای معلولیت آن را منتشر کرده 
است. طبق داده های این کمپین تا سال آینده نیز تعهدی برای 
پرداخت بودجه های سال قبل وجود ندارد . بودجه ای که عدم 
مشکلات  کشور،  اسف بار  اقتصادی  وضعیت  در  آن  پرداخت 
بهزیستی که شامل معلولان،  برای جامعه هدف  را  مضاعفی 
و...  بی سرپرست  کودکان  خانوار،  سرپرست  زنان  سالمندان، 
نگران کننده تر  وقتی  خبر  این  است.  آورده  وجود  به  هستند 

می شود که بدانیم دولت سیزدهم در لایحه بودجه ۱۴۰۲، ردیف 
را حذف  معلولان«  حقوق  از  حمایت  »قانون  مستقل  بودجه 
با  تا  افزوده  و مبلغی نامشخص به سرجمع بودجه بهزیستی 
بودجه   شود.  معلولان  مطالبه گری  و  اعتراض  مانع  اقدام  این 
از آن  بهزیستی که حال و در نیمه اسفند هنوز حدود نیمی 

تخصیص نشده است. 
بودجه ها تماما محقق نمی شوند

عدم  ایران، درباره  معلولان  کمپین  مدیر  مروتی،  بهروز 
تخصیص این مبلغ به فراز می گوید: »۴۹ درصد یعنی حدود ۳ 
هزار و پانصد میلیارد تومان از بودجه بهزیستی برای سال ۱۴۰۱ 
در آستانه سال ۱۴۰۲ تخصیص نشده است. هرچند تخصیص 
کامل بودجه در سال های اخیر هم سابقه داشته اما هیچگاه به 

این شدت نبوده است«.
موارد مغفول مانده از بودجه معلولان

هزینه های  و  افراد  این  نیاز های  به  نسبت  معلولان  بودجه 
اولویت بندی  در  دلیل  همین  به  نیست  کاملی  بودجه  جاری، 

بیشتر به معیشت و حق پرستاری و مراقبت معلولان توجه شد. 
مروتی درباره بخش های مغفول  مانده از قانون حمایت معلولان 
می  گوید: »مواد ۲، ۴ در رابطه با مناسب سازی، ماده ۵ در رابطه 
با پایانه های دسترس پذیر و ایجاد سامانه های حمل و نقل درون 
شهری و ایجاد خودروهای معلول بر، ماده ۶، بخش درمان در 
نگهداری،  و  پرستاری  حق  به  مربوط   ۷ ماده  توانبخشی،  بیمه 
ماده 8 در رابطه با اختصاص اماکن شهرداری برای افراد دارای 
لحاظ نشده  بودجه  و  برنامه  بودجه  بندی سازمان   معلولیت در 
است و آنچه برای معلولان اختصاص پیدا کرده فاصله زیادی با 
با نیاز روز معلولان دارد. او درباره اولویت های بهزیستی ادامه 
پرداخت  تقریبا  حاضر  حال  در  بهزیستی  »اولویت  می دهد: 
و  گذشته  اسفند  از  روز   ۱۳ حالا  همین  وگرنه  مستمری هاست 
بودجه ای  است.  نشده  پرداخت  نیز  بهمن  پرستاری  حق  هنوز 
به  چنین  پرداخت شود  باید  قانون  مطابق  و  تصویب شده  که 
نظر می رسد که تا پایان سال قرار نیست فکری برای آن شود و 

دستمان نیز به جایی بند نیست!«

برنامه های احیای دریاچه ارومیه هنوز به نتیجه نرسیده است

نجات »شوردریا« 
در شرایطی که »شوردریا« حال خوبی ندارد، با افتتاح تونل انتقال آب از سد کانی سیب به دریاچه ارومیه امید به احیای این اکوسیستم بیشتر شد اما آیا 

»شوردریا« تنها با این اقدام نجات پیدا می کند؟ 

عدم تخصیص ۴۹ درصد از بودجه بهزیستی مدیر کمپین پیگیری حقوق افراد دارای معلولیت بیان کرد

موضوع احیای 
دریاچه ارومیه 

نیز از زمان 
ابتکار آغاز 

شد. دولت های 
مختلف کم و 

بیش اقداماتی 
در این زمینه 

انجام دادند 
تا اینکه در 

زمان ریاست 
جمهوری حسن 
روحانی احیای 
دریاچه ارومیه 
به عنوان یک 

امر مهم در 
دستور کار قرار 

گرفت

سریال مسمومیت های دانش آموزان گویا حالا به مشهد رسیده 
با  نیز  مشهد  صداقت  دخترانه  دبیرستان  دانش آموزان  و  است 

مسمومیت روبه رو شده اند.
مدیر کل آموزش و پرورش خراسان رضوی در این باره گفت: 
خبری مبنی بر مسمومیت دانش آموزان در دبیرستان دخترانه 
صداقت مشهد به دست ما رسید و در حال پیگیری موضوع هستیم.
شوشتری با تایید مسمومیت دانش آموزان در مشهد ادامه داد: 
هنوز اطلاعات تکمیلی به دست ما نرسیده است، شخصا در حال 

عزیمت به مدرسه هستم تا وضعیت آنجا را بررسی نمایم.
همچنین در ادامه این روند حسن اسمخانی مدیر روابط  عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی زنجان گفت: صبح امروز یک مورد مسمومیت 
تعدادی از دانش آموزان در دبیرستان دخترانه عصمت ابهر گزارش 

شد. 
وی تصریح کرد: درمورد دیگر مدیران مدرسه ابتدایی غنچه واقع 
کردند. حسن  اعلام  گزارش مسمومیت  زنجان  فرهنگ  کوی  در 
اسمخانی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: متاسفانه صبح امروز 
یک مورد مسمومیت تعدادی از دانش آموزان در دبیرستان دخترانه 
عصمت ابهر گزارش شد که بلافاصله نیروهای امدادی وارد عمل 

شده و مصدومان در حال انتقال به بیمارستان هستند.
وی تصریح کرد: درمورد دیگر مدیران مدرسه ابتدایی غنچه واقع 

در کوی فرهنگ زنجان گزارش مسمومیت اعلام کردند که مسمومان 
نیز در حال انتقال به مراکز درمانی هستند.

در همین حال رئیس شورای شهر تهران در واکنش به حوادث رخ 
داده و مسمومیت دانش آموزان در مدارس کشور گفت: امیدواریم 
نتیجه بررسی دستگاه های امنیتی، وزارت آموزش و پرورش و ... 
اعلام شود تا نگرانی ها پایان پذیرد.  مهدی چمران در آغاز یکصد و 
سی و سومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به 
سیزدهم اسفند ماه و تبریک روز جوان گفت: امروز نیز ۱۴ اسفند 
ماه روز احسان و نیکوکاری است که آن را گرامی می داریم و فردا نیز 
۱۵ اسفند ماه روز درختکاری است که امیدواریم مسئولین شهری با 
حضور در مراسمات امروز نسبت به گرامیداشت آن اقدامات موثری 

را انجام دهند.
رئیس شورای شهر تهران با اشاره به موضوع حوادث رخ داده در 
مدارس کشور و مسمومیت تعدادی از دانش آموزان در مدارس 
آموزان  دانش  از  عده ای  و  داده  رخ  مدارس  در  حواشی  گفت: 
مسموم شدند و متاسفانه هنوز ریشه آنها اعلام نشده که امیدواریم 
دستگاه های امنیتی و آموزش و پرورش نتیجه بررسی های خود را 
اعلام کنند تا نگرانی به وجود آمده که متاسفانه عده ای در خارج 
باعث نگرانی بیشتر  پایان پذیرد و  کشور آن را تشدید می کنند 

خانواده ها و دانش آموزان نشود.

وی افزود: متاسفانه در این میان برخی ها دلسوزی های تعجب 
برانگیزی می کنند. دولت هایی همچون انگلستان که در جنگ جهانی 
۱۰ میلیون نفر از جمعیت ما را به دلیل قحطی مصنوعی که به وجود 
آورده بودند، به کام مرگ کشاندند. همچنین در جنگ تحمیلی نیز 
با دادن سلاح شیمیایی به صدام فجایع بزرگی را رقم زدند به شکلی 
که هنوز در همین شورا افرادی هستند که آثار سلاح های شیمیایی 
را با خود حمل می کنند. در چنین شرایطی این افراد برای دانش 
آموزان ما در مدارس دلسوزی می کنند. چمران تاکید کرد: اتفاقا 
تجربه نشان داده است هر گاه چنین دلسوزی هایی می کنند ریشه 

این کارها خودشان هستند.
در ادامه این جلسه عکسی از ساخت دو هزارمین مدرسه توسط 
بنیاد برکت در شهر ساری در صحن علنی شورای اسلامی شهر 
تهران به نمایش گذاشته شد که ریاست شورا با اشاره به این عکس 
گفت: این مدرسه نشان می دهد که توجه ویژه ای نسبت به موضوع 
آموزش و پرورش در کشور وجود دارد. این مدرسه اتفاقا دخترانه 
است و وضعیت ما را در حوزه توجه به ساخت مدارس و آموزش و 

پرورش نشان می دهد.
وزارت آموزش و پرورش به همراه سایر دستگاه ها همچون بنیاد 
مستمر در تلاش بودند که نسبت به ارتقاء فضای آموزشی اقدامات 

مؤثری را انجام دهند.

واکنش چمران به مسمومیت ها 
دلسوزی انگلیسی ها برای دانش آموزان فریب است


